
Сведения об авторах

АВДЕЕВ Александр Григорьевич. Доктор исторических наук, научный сотрудник Университета Дмитрия Пожарского, профессор Исторического факультета Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета, учитель истории школы «Интеллектуал». Сфера научных интересов: история и археология Древней Руси, специальные исторические дисциплины (ставрография, некрополистика, древнерусская и античная эпиграфика).

E-mail: avdey57@mail.ru

БОРИСОВ Николай Сергеевич. Доктор исторических наук, профессор, заведующий кафедрой истории России до начала XIX в. исторического факультета МГУ им. М.В. Ломоносова. Сфера научных интересов: политическая история России XIV–XV вв., история русской средневековой культуры и Русского Севера.

E-mail: muksalma@mail.ru

ГОРЮШКИНА Людмила Павловна. Старший преподаватель МГУ имени М.В. Ломоносова, исторический факультет кафедра истории России до начала XIX века. Сфера научных интересов: История России; история русской культуры.

E-mail: alae@mail.ru

ЛАУШКИН Алексей Владимирович. Кандидат исторических наук, доцент; доцент кафедры истории России до начала XIX в. исторического факультета МГУ им. М. В. Ломоносова, доцент кафедры истории России исторического факультета ПСТГУ, научный руководитель Соловецкого морского музея. Сфера научных интересов: история России XI–XV вв., история древнерусской культуры, история Поморского Севера XV–XIX вв.

E-mail: laushkin@list.ru

МАТАСОВА Татьяна Александровна. Кандидат исторических наук, доцент, заместитель заведующего кафедрой истории России до начала XIX в. исторического факультета МГУ. Научный сотрудник СПбГУ. Член редколлегии

историко-литературного альманаха «Соловецкое море». Постоянный участник всероссийских и международных конференций, в т. ч. за рубежом. Автор более 40 научных работ, посвящённых различным граням истории русско-итальянских отношений и культуре Русского Севера, в т. ч. книги «Софья Палеолог» (М.: Молодая гвардия, 2016, переизд. — 2017), удостоенной премии «Просвещение через книгу» (2016). Сфера научных интересов: русско-итальянские связи политические и культурные XV–XVII вв., история Русского Севера.

E-mail: tamatt2009@gmail.com

НОСОВ Артём Владимирович. Специалист по учебно-методической работе в МГУ имени М. В. Ломоносова. Сфера научных интересов: история монашества, агиография, средневековая книжность.

E-mail: js32r@yandex.ru

ТАРАСОВ Аркадий Евгеньевич. Кандидат исторических наук, доцент кафедры истории России до начала XIX в. исторического факультета МГУ им. М. В. Ломоносова. Сфера научных интересов: история культуры, история Русской церкви, книжность, история Средних веков.

E-mail: varzuga@gmail.com

ШЕМЯКИНА Ольга Дмитриевна. Кандидат исторических наук, научный сотрудник кафедры истории России до начала XIX в. исторического факультета МГУ имени М.В. Ломоносова. Сфера научных интересов: эволюция традиционной культуры в эпоху модернизации.

E-mail: shemyakinx3@gmail.com

Information about Authors

AVDEEV Alexander Grigoryevich. DPh in History; research fellow at the University of Dmitry Pozharsky, full Professor of the Department of History St. Tikhon's Orthodox University; history teacher, Intellectual middle school, Moscow. Sphere of scientific interests: history and archaeology of Ancient Russia, auxiliary historical disciplines: Old Russian and antique epigraphy, studies in staurography and necropoleis.

E-mail: avdey57@mail.ru.

BORISOV Nikolay Sergeevich. DPh in History, Professor, Head of the Department of Pre-19th Century Russian History of the Historical Faculty of the Lomonosov Moscow State University. Sphere of scientific interests: Russian political history of the XIV–XV centuries, the history of Russian medieval culture and the Russian North.

E-mail: muksalma@mail.ru

GORYUSHKINA Lyudmila Pavlovna. Senior Lecturer of Lomonosov Moscow State University, Faculty of History, Department of Pre-19th Century Russian History. Sphere of scientific interest: History of Russia; history of Russian culture.

E-mail: alae@mail.ru

LAUSHKIN Alexei Vladimirovich. Ph. D. in History, docent; Associate Professor at the Department of Pre-19th Century Russian History, Faculty of History, Lomonosov Moscow State University; Associate Professor at the Department of Russian History, Faculty of History, St. Tikhon's Orthodox University; Academic Adviser at the Solovetsky Maritime Museum. Sphere of scientific interest: history of Russia in the 11th — 15th centuries, history of Ancient Russian culture, history of the Pomor North in the 15th — 19th centuries.

E-mail: laushkin@list.ru

MATASOVA Tatyana Aleksandrovna. Ph. D. in History (2012), Associate Professor, Deputy Head of the Department of Pre-19th Century Russian History, Faculty of History, Lomonosov MSU. Researcher of Saint Petersburg University. Member

of the Editorial Board of the historical and literary almanac *Solovetsky sea*. Regular participant of All-Russian and international conferences, including those held abroad. Author of more than 40 academic papers on various aspects of the history of Russian-Italian relations and the culture of the Russian North, including the book *Sophia Palaiologos* (Moscow: Molodaya Gvardiya, 2016, reprint. — 2017) awarded the “Enlightenment through a book” prize (2016). Sphere of scientific interest: Russian-Italian political and cultural relations of the 15th — 17th centuries, history of the Russian North.

E-mail: tamatt2009@gmail.com

NOSOV Artem Vladimirovich. Education and Methodology Expert at Lomonosov Moscow State University. Sphere of scientific interest: history of monasticism, hagiography, medieval literary tradition.

E-mail: js32r@yandex.ru

TARASOV Arkadii Evgenyevich. Ph. D. in History, Senior Lecturer at the Department of Pre-19th Century Russian History, Lomonosov Moscow State University. Sphere of scientific interest: culture of Medieval Rus', history of the Russian Church, Ancient Russian booklore.

E-mail: varzuga@gmail.com

SHEMYAKINA Olga Dmitrievna. Ph. D. in History, Researcher at the Department of History of Russia before the beginning of the XIX Century, Faculty of History, Lomonosov Moscow State University. Sphere of scientific interest: the evolution of traditional culture in the era of modernization.

E-mail: shemyakinx3@gmail.com